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Møteinnkalling 

Kommunestyret  
 
Dato: 15.05.2025   
Tid: 08:00  
Sted: Kommunestyresalen    
 
Medlemmene innkalles med dette til møtet. Varamedlemmer innkalles etter nærmere 
beskjed. 
 
Fra Senterpartiet har Iselin Dalen Moe forfall. I hennes sted møter Anette Kveim. 
Fra Fremskrittspartiet har Tor-Arne Støa forfall. I hans sted møter Heidi Merethe Thoresen.  
Andre lovlige forfall må meldes på fastsatt skjema så fort som mulig.  
  

https://www.gjerstad.kommune.no/politikk-og-organisasjon/politikk/styrer-rad-og-utvalg/melding-om-forfall-til-politisk-mote/
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Gjerstad, den 08.05.2025 
 
 
 
Steinar Pedersen 
Ordfører 
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Godkjenning av innkalling 
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Godkjenning av sakskart 
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Referatsaker 

Saknr Arkivsak Tittel 
25/7 23/1030-312 Orienteringer fra ordføreren 

 
25/8 23/1030-313 Orienteringer fra kommunedirektøren 

 
25/9 23/1030-310 Spørsmål fra kommunestyrets representanter 

 
25/10 24/1269-7 NAV Øst i Agder - Oversendelse av rapporter - Gjerstad 

kommune og fellesdel NAV Øst i Agder 
 

25/11 24/780-43 Gjerstad kommune - tilbakemelding årsbudsjett 2025 og 
økonomiplan 2025-2028 
 

25/12 24/1243-6 Tilsyn med beredskapsplanlegging i Gjerstad kommune - 
oversendelse av endelig rapport 
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Orienteringssaker 

25/3 Utredning oppvekstsenter - byggteknisk kostnadsberegning og 
fremdrift 
 
 
Arkivsak-dok. 25/355-1 
Saksbehandler Tonje Berger Ausland 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Kommunestyret 15.05.2025 25/3 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Rapport, med byggteknisk kostnadsberegning, for utredning av mulig framtidig 
barnehagelokalisering, tas til orientering i henhold til vedlegg i saken. 
 
Rapporten blir, sammen med pedagogiske og faglige vurderinger, et viktig grunnlag for 
anbefalinger i den fullstendige utredningen av oppvekstsenter/-enhet i Gjerstad.  
 
Kommunestyret ber om at fullstendig utredning legges fram i november 2025.  
 
 
 
 
 
Vedlegg 
Konkurranseforespørsel_sept23 
Rapport_konstentrert utgave-AV_revidert 15.10.24 
 
 
Sammendrag  
Høsten 2023 startet administrasjonen i Gjerstad kommune arbeidet med en utredning av et 
mulig oppvekstsenter i Gjerstad. En viktig del av arbeidet var å se på mulige plasseringer av 
den kommunale barnehagen (Gjerstad kommunes eneste barnehage). Den byggtekniske 
kostnadsberegningen for utredning av mulig framtidig barnehagelokalisering, var ferdig 
15.10.2024 (vedlagt). Denne skal, sammen med pedagogiske og andre faglige vurderinger, 
danne grunnlag for en helhetlig utredning av et oppvekstsenter/en oppvekstenhet i Gjerstad, 
og i den forbindelse, framtidig plassering av den kommunale barnehagen.  
 
Bakgrunn (Fakta) 
Iht. politisk vedtak, startet administrasjonen i Gjerstad kommune arbeidet med en utredning 
av et mulig oppvekstsenter/en oppvekstenhet i Gjerstad, høsten 2023. En viktig del av 
arbeidet var å se på mulige plasseringer av den kommunale barnehagen (Gjerstad 
kommunes eneste barnehage, i dag fordelt på to hus), og kostnadsberegne forskjellige 
plasseringer av barnehagen, opp imot dagens plasseringer; Alvheim og Renstøl.  
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Det ble sendt ut en konkurranseforespørsel (vedlagt) til tre forskjellige firmaer, hvorav kun en 
aktør la inn tilbud. Tilbudet ble akseptert av kommunen høsten 2023. Kommunen ønsker en 
fremtidsrettet barnehage med kapasitet for inntil 140 barn, med kostnadsberegning av: 

1. Oppvekstenhet – samlet barnehage bygges i nærområdet til Abel skole.  
a) Tomtealternativ 1, på nordvestsiden av «Gamle Sørlandske”. 
b) Tomtealternativ 2, på nordvestsiden av «Gamle Sørlandske”.  

2. Samlet barnehage bygges i tilknytning til Renstøl barnehage.  
a) Flytte hele barnehagen til ett bygg på Renstøl gjennom å beholde dagens 

bygningsmasse helt eller delvis ved tilpasning, ombygging og utvidelse.  
b) Flytte hele barnehagen til ett hus på Renstøl – rive bygningen som står der i dag 

og bygge helt nytt. 
3. Bygningsmessig atskilt på to barnehagehus som i dag, med nødvendige tilpasninger, 

oppgraderinger/ombygginger og utvidelser. 
 

Den byggtekniske kostnadsberegningen for utredning av mulig framtidig 
barnehagelokalisering var ferdig 15.10.2024 (vedlagt). 
 
En arbeidsgruppe har innhentet tall- og faktagrunnlag. Arbeidsgruppen har hatt deltakere fra 
skoleledelsen, barnehageledelsen, Enhet Kommunalteknikk, Enhet Plan og 
samfunnsutvikling, ansattrepresentanter fra Utdanningsforbundet og Fagforbundet og FAU-
ledere i barnehagen og skolen. 
 
Det jobbes nå med å få frem nødvendige tall og framskrivninger, se på personalressurser, 
samt å få frem de faglige og pedagogiske aspektene tilknyttet saken. Det legges bl.a. opp til 
å: 

- gjennomføre et storforeldremøte onsdag 4.juni 2025 
- gjennomføre informasjons- og drøftingsmøter før sommerferien i personalgruppa i 

barnehagen og skolen  
- gjennomføre FAU-møter tidlig i kommende barnehage-/skoleår 
- involvering av berørte arbeidstakerorganisasjoner. 

 
Vurderinger 
Rapporten fra Asplan Viak, gir et godt bilde av byggtekniske kostander for de forskjellige 
løsningene skissert ovenfor. Samtidig er det viktig å ikke se seg blind på bare kroner og ører, 
men også vurdere både driftsmessige, pedagogiske og andre faglige aspekter, sammen med 
personalet i barnehagen og skolen, tillitsvalgte og både skolens og barnehagens FAU, slik at 
dette også blir viktige parametere inn i den helhetlige vurderingen. 
 
Rapport med byggteknisk kostnadsberegning, for utredning av mulig framtidig 
barnehagelokalisering, vil derfor sammen med pedagogiske og andre faglige vurderinger, 
danne et godt grunnlag for å komme med en anbefaling av hvordan oppvekst og barnehage 
bør plasseres og organiseres fremover. 
 
Kommuneplanens føringer 
Å vurdere nye løsninger tilpasset samfunnet og samfunnsutviklingen, for å skape bedre 
arenaer for oppvekst og utvikling, er i tråd med kommuneplanens føringer.  
 
Klima- og miljøhensyn 
Om nye løsninger også kan skape mer klima- og miljømessige gevinster, er det helt i tråd 
med kommunens, regionens og nasjonale målsetninger. Det vil derfor være viktig å hensynta 
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klima- og miljøperspektiver i de vurderingene man gjør, samt anbefalingen som blir gitt i 
endelig og fullstendig utredning i november 2025.  
 
Driftsmessige konsekvenser 
Dette vil variere etter kommunestyrets beslutning i saken. Å gå fra to eldre bygg til ett nytt 
bygg vil eksempelvis gi driftsmessig besparelser. Samtidig vil det være krav om nytt eller 
oppgradert klimaanlegg på Alvheim og en oppgradering av klimaanlegget på Renstøl, om 
drift i to bygg opprettholdes.  
 
Alternative løsninger 
Alternativet vil være å ikke fullføre utredningsarbeidet, fordi man er sikker på at man ikke 
ønsker å endre dagens situasjon. 
 
Konklusjon 
Kommunedirektøren ber kommunestyret ta vedlagt rapport med byggteknisk 
kostnadsberegning for utredning av mulig framtidig barnehagelokalisering, til orientering.  
 
Fullstendige utredning, inkludert pedagogiske og faglige vurderinger og administrasjonens 
anbefalinger, legges fram for kommunestyrets behandling i november 2025. 
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25/4 Utsatt iverksetting redusert MVA-sats vann og avløp 
 
 
Arkivsak-dok. 24/780-44 
Saksbehandler Espen Flaten Grimsland 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Formannskapet 06.05.2025 25/4 
2 Kommunestyret 15.05.2025 25/4 
 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/4 
Formannskapet vedtak/innstilling  
Regjeringens kunngjøring om utsatt iverksetting av redusert merverdiavgiftssats for vann og 
avløp tas til orientering. 
 
 
 
 
 
 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/4 
 
Møtebehandling 
 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
Formannskapet vedtak/innstilling  
Regjeringens kunngjøring om utsatt iverksetting av redusert merverdiavgiftssats for vann og 
avløp tas til orientering. 
 
 
 
 
 
 
 

Utsatt iverksetting redusert MVA-sats vann og avløp 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Regjeringens kunngjøring om utsatt iverksetting av redusert merverdiavgiftssats for vann og 
avløp tas til orientering. 
 
 
Vedlegg 
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Kunngjøring Finansdepartementet 11.04.2025 
 
 
Bakgrunn (Fakta) 
I forbindelse med statsbudsjettet for 2025 ble det vedtatt å redusere merverdiavgiftssatsen 
for vann og avløp fra 25 % til 15 %, med planlagt innføring fra 01.05.2025. 
Finansdepartementet har nå imidlertid kunngjort at iverksettingen er utsatt 2 måneder, til 
01.07.2025. 
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Politiske saker 

25/29 Godkjenning av protokoll fra møte i kommunestyret 27.3.2025 
 
 
Arkivsak-dok. 23/1030-311 
Saksbehandler Kai Høgbråt 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Kommunestyret 15.05.2025 25/29 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Protokollen fra møte i kommunestyret den 27. mars 2025 godkjennes.  
 
 
 
 
 
Vedlegg 
 
         
 
 
Sammendrag  
Protokollen fra møte i kommunestyret den 27.3.2025 kan lastes ned her: 
https://einnsyn.no/api/v2/fil?iri=http://data.einnsyn.no/5f578aba-0c13-493d-8b01-
4b0407c2eb96  
 
 
 
  

https://einnsyn.no/api/v2/fil?iri=http://data.einnsyn.no/5f578aba-0c13-493d-8b01-4b0407c2eb96
https://einnsyn.no/api/v2/fil?iri=http://data.einnsyn.no/5f578aba-0c13-493d-8b01-4b0407c2eb96
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25/30 Innbyggerspørsmål 
 
 
Arkivsak-dok. 24/1272-5 
Saksbehandler Kai Høgbråt 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Kommunestyret 15.05.2025 25/30 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Ingen innstilling.  
 
 
 
 
 
Vedlegg 
 
         
 
 
Sammendrag  
I kommunestyrets reglement i § 26 heter det om «Innbyggerspørsmål»:  
 
«Personer som er bosatt i Gjerstad kommune har anledning til å stille relevante 
spørsmål i starten av hvert kommunestyremøte. Spørsmålene må sendes skriftlig til 
ordfører eller kommunedirektør innen fire dager før kommunestyremøtet. 
Spørsmålsstiller må være tilstede i møtet og bestemmer enten selv å lese opp 
spørsmålet eller be ordføreren gjøre det. Kommunestyrets medlemmer og møtende 
varamedlemmer deltar som tilhørere ved innbyggerspørsmål. 
 
Innbyggerspørsmål må være tilknyttet kommunens virksomhet og 
myndighetsområder og være av allmenn interesse. Personlige forhold og saker eller 
opplysninger som er unntatt offentlighet kan ikke være del av et innbyggerspørsmål. 
 
Spørsmålene skal være korte og skal normalt ta inntil tre minutter å stille og inntil fem 
minutter å besvare. Etter dette har spørsmålsstilleren og svareren anledning til 
replikk i inntil ett minutt hver. Ordføreren avgjør hvem som skal besvare spørsmålet. 
 
Innbyggerspørsmål skal framgå av møteboken med navn på spørsmålsstiller, 
spørsmål og svar.» 
 
Innbyggerne blir varslet om muligheten ved kunngjøring på kommunens hjemmeside og på 
Facebook.  
Fristen for å melde inn spørsmål til dette møtet ble satt til mandag 12. mai 2025 kl 09:00.   
 
 
  



 

  side 14 av 29 

25/31 Etableringstilskudd Gjerstad Næringsforening 
 
 
Arkivsak-dok. 25/321-1 
Saksbehandler Rune Hagestrand 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Formannskapet 06.05.2025 25/17 
2 Kommunestyret 15.05.2025 25/31 
 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/17 
Formannskapet vedtak/innstilling  
Gjerstad kommune vedtar å støtte etableringen av Gjerstad Næringsforening med kr 50.000 
som et engangstilskudd. Tilskuddet finansieres ved bruk av resterende VÅG-midler.  
 
 
 
 
 
 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/17 
 
Møtebehandling 
 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt.  
 
Formannskapet vedtak/innstilling  
Gjerstad kommune vedtar å støtte etableringen av Gjerstad Næringsforening med kr 50.000 
som et engangstilskudd. Tilskuddet finansieres ved bruk av resterende VÅG-midler.  
 
 
 
 
 
 
 

Etableringstilskudd Gjerstad Næringsforening 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Gjerstad kommune vedtar å støtte etableringen av Gjerstad Næringsforening med kr 50.000 
som et engangstilskudd. Tilskuddet finansieres ved bruk av resterende VÅG-midler.  
 
 
Vedlegg 
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20_1413-5 Særutskrift - Søknad om tilskudd til etablering av Gjerstad Næringsforening 
228106_1_1 
 
 
Bakgrunn (Fakta) 
Gjerstad Næringsforening ble stiftet høsten 2020. Gjerstad kommunestyre vedtok 
26.11.2020 å bevilge kr 50.000 som engangstilskudd til foreningen. Pga. manglende aktivitet 
ble tilskuddet aldri utbetalt. Gjerstad Næringsforening har i 2025 blitt revitalisert med nytt 
styre og er i gang med planlegging av aktiviteter for inneværende år.  
 
Midlene som ble bevilget i 2020 var hentet fra midlertidig kommunal tilskuddsordning for 
næringslivet i Gjerstad i forbindelse med koronapandemien. De ubrukte midlene er ikke 
lenger tilgjengelige, og en eventuell gjenopprettelse av tilskuddet krever ny saksbehandling 
og ny inndekning. Det nye styret har gått ut fra at de bevilgede midlene har stått urørt på 
konto, men dette viser seg ikke å være tilfelle. 
 
Tilskuddet som foreslås skal gå til foreningsarbeid, som eksterne foredragsholdere, 
temamøter og medlemsmøter for å bli kjent med de forskjellige bedriftene som medlemmene 
representerer. Engangstilskuddet til prosjektoppstart søkes fra allerede bevilgede midler til 
midlertidig kommunal tilskuddsordning for næringslivet i Gjerstad (VÅG-midlene). 
 
 
Vurderinger 
Næringsutvalget og næringslivet selv har sett behovet for å få etablert en felles 
næringsforening i Gjerstad. Dette for å bidra til vekst og videreutvikling av eksisterende 
næringsliv, tilrettelegge for nyinvesteringer og samle næringskompetansen i kommunen for 
økt samhandling og dermed bedret konkurransekraft og markedsføring av kommunen. 
 
Kommunedirektøren foreslår å dekke inn tilskuddsmidlene fra det som står igjen fra de 
tidligere VÅG-midlene. Å stimulere til økt aktivitet i det lokale næringslivet er i tråd med 
retningslinjene for kompensasjonsordningen som Vegårshei, Åmli og Gjerstad kommuner tok 
del i fra 2009. Bedriftene i de tre kommunene kunne den gang søke tilskudd fra ordningen til 
kompetansehevings- og profileringstiltak. 
 
Driftsmessige konsekvenser 
Støttebeløpet er et engangstilskudd for oppstart av Gjerstad Næringsforening. Kommunen er 
ikke forpliktet til å yte årlige driftstilskudd til foreningen og saken har derfor ikke driftsmessige  
konsekvenser. 
 
 
Konklusjon 
Kommunedirektøren mener at sakens karakter er slik at det er naturlig at det bare legges 
frem ett forslag til vedtak, som anbefales. 
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25/32 Flaggreglement for Gjerstad kommune 
 
 
Arkivsak-dok. 25/332-1 
Saksbehandler Kai Høgbråt 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Kommunestyret 15.05.2025 25/32 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Reglement for flagging i Gjerstad kommune vedtas slik det foreligger.  
 
 
 
 
 
Vedlegg 
Regler for flagging i Gjerstad kommune 
 
 
Sammendrag  
Gjerstad kommune har noe foreldede retningslinjer for flagging.  
 
Bakgrunn (Fakta) 
Det har blitt bemerket at Gjerstad kommune ikke flagget 1. påskedag i år.  
Det har sammenheng med et tidligere administrativt vedtak i 2021 som bestemmer hvilke 
dager det skal flagges.  
 
Formannskapet fattet i møte den 21.6.1983 slikt vedtak i sak 78/83: 
 
«Formannskapet henstiller til administrasjonen å ta kontakt med vaktmeistrene og 
tilsynspersonene ved kommunens bygg om dei vil påta seg flaggingen mot avspasering eller 
godtgjering».  
 
Formannskapet bestemte i møte i mars 1985 at flagging skal skje ved kommunehuset og 
Gjerstad kirke ved alle off. flaggdager eks. daværende kronprinsfamilies fødselsdager.  
Det ble samtidig bestemt at flagging også skulle skje ved Gjerstad og Sunde skoler 1. og 17. 
mai.  
 
Det legges nå fram et forslag til flaggreglement for Gjerstad kommune for politisk behandling.  
 
Vurderinger: 
Lov om flagging på kommunens offentlige bygninger, sier noe om når det kan flagges fra 
kommunale flaggstenger, men det er ikke noe plikt for kommunen og flagge. 
 
Flaggreglementet omhandler når det skal flagges fra kommunens flaggstenger, hvem som 
har ansvaret for flagging og hvem som skal behandle eventuelle søknader om flagging 
utover reglene for flagging i reglementet. 
 
Gjeldende rett. 
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Forskrift angående bruk av statsflagg og handelsflagg, gir bestemmelser om at det skal 
flagges fra statlige bygninger på offisielle flaggdager. Forskriften gir også bestemmelser om 
når flagget skal heises og fires. 
Når det gjelder flagging fra kommunale flaggstenger, reguleres dette av lov om flagging på 
kommunens offentlige bygninger.  
 
«§ 1.På eller fra kommunenes offentlige bygninger, eiendommer og kommunale institusjoner 
må kun brukes flagg som nevnt i lov 10. desember 1898 nr. 1 om Norges Flag § 1 (uten splitt 
og tunge), det samiske flagget eller kommune- eller fylkesflagg. Som offentlige bygninger og 
kommunale institusjoner regnes bygninger med tilhørende grunn som kommunen råder over 
som eier, leier eller lignende og som hovedsakelig brukes i forbindelse med kommunens 
offentlige oppgaver eller av kommunale institusjoner. Forbudet i første punktum gjelder ikke 
når bygninger med tilhørende grunn som nevnt i annet punktum brukes i forbindelse med 
idretts-, kultur- og lignende arrangement med allmenn interesse. Det samme gjelder 
frittstående kommunale flaggstenger på torg, bruer, plasser eller lignende som ikke framstår 
som en integrert del av et kommunalt bygningskompleks eller et bygningskompleks som for 
den vesentligste del benyttes av kommunale institusjoner. 
Dog kan Kongen utferdige bestemmelser om adgang til i særlige tilfelle å benytte et fremmed 
lands flagg ved siden av det norske. 
 
Overtredelse av denne lov straffes med bøter eller fengsel i inntil 3 måneder.» 
 
Vedlagte forslag innebærer at det ikke skal flagges på følgende dager: 
 
21. januar  H.K.H. Prinsesse Ingrid Alexandras fødselsdag 
20. juli  H.K.H. Kronprins Haakon Magnus' fødselsdag 
19. august  H.K.H. Kronprinsesse Mette-Marits fødselsdag 
Bevegelige helligdager: 1. påskedag og 1. pinsedag.  
 
Saken er sendt Gjerstad sogn for evt. uttale/behandling. Evt. uttale vil bli lagt direkte fram i 
møtet.  
 
Kommuneplanens føringer 
Ikke aktuelt.  
 
Klima- og miljøhensyn 
Om reglementet vedtas har det ingen betydning.  
 
Driftsmessige konsekvenser 
Ingen endring som følge av reglene. Dersom kommunestyret bestemmer at det også skal 
flagges på andre dager vil det medføre ekstrakostnader som det må finnes inndekning for.  
Dersom kommunestyret for eksempel velger også å flagge 1. påskedag og 1.pinsedag vil 
dette medføre en utgift på tilsammen noe i underkant av 7.000 kroner for begge dagene.  
Det vil medføre 4 timer overtid med 133 % overtidstillegg pr. flaggdag (2 timer til heising og 2 
timer til haling).   
 
Alternative løsninger 
Ikke ha eget reglement.  
 
Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at flaggreglement for Gjerstad kommune vedtas.  
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25/33 Endring av tilhørighet i virksomheten for Frivilligsentralen 
 
 
Arkivsak-dok. 25/380-1 
Saksbehandler Per Gunnar Johnsen 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Formannskapet 06.05.2025 25/20 
2 Kommunestyret 15.05.2025 25/33 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Frivilligsentralen får organisatorisk tilhørighet i Enhet Plan og Samfunnsutvikling med 
virkning fra 1. juli 2025. 
 
Kommunestyret ber administrasjonen påse at brukerutvalgets tilrådinger om utvalgets rolle i 
forhold til Frivilligsentralen blir tilfredsstillende ivaretatt. Dette innebærer også at utvalgets 
sammensetning utvides fra fire til fem medlemmer. Det siste medlemmet velges av og blant 
frivillige lag og foreninger, slik at frivilligsektoren har et flertall av medlemmene i 
brukerutvalget. 
 
Endringen innarbeides i påkommende budsjettregulering ved at lønnsmidler og det som 
ellers tilhører Frivilligsentralen, overføres fra Enhet Helse og omsorg til Enhet Plan og 
samfunnsutvikling. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg 
250401 innspill fra brukerutvalget i frivilligsentralen 
 
 
Sammendrag  
I denne saken foreslås det å endre organisatorisk tilhørighet for Gjerstad Frivilligsentral, fra 
Enhet Helse og omsorg, og til Enhet Plan og samfunnsutvikling. Bakgrunnen for endringen er 
at kontaktflaten med lag, foreninger og andre frivillige i stor grad ivaretas av Plan og 
Samfunnsutvikling slik det er nå, og at det dermed ligger til rette for en mer effektiv 
koordinering av kommunens kontaktflate mot frivilligheten i kommunen. Tidspunktet nå 
henger i noen grad sammen med skifte i sentralens ledelse – nåværende leder går av med 
pensjon i sommer, og det er ønskelig at ny ledelse tilsettes enhetsleder for Plan og 
samfunnsutvikling. 
 
Endringen medfører endret organisasjonstilhørighet for ett årsverk i kommunen. 
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Bakgrunn (Fakta) 
Gjerstad kommune overtok ansvar for driften av Gjerstad Frivilligsentral etter vedtak i 
kommunestyret i sak 22/79. Overføringen skjedde i to etapper; virksomhetsoverdragelse for 
den ansatte i Frivilligsentralen ble gjennomført med virkning fra nyttår 2023, mens 
Frivilligsentralen som selvstendig forening ble nedlagt og alle forpliktelser overført til 
kommunen fra sensommeren samme år. Kommunestyret vedtok samtidig å styrke 
bemanningen i sentralen, dvs. ledelse av virksomhetsområdet, fra 60% stilling til et helt 
årsverk. Dette ble også gjennomført fra 01.01.2023. 
 
Den organisasjonsmessige tilhørigheten til Frivilligsentralen var ikke avklart, hverken i nevnte 
vedtak eller i saksutredningen, men det var i saksutredningen pekt på muligheten for 
samordning av Frisklivsentralen (som da var under etablering) og Frivilligsentralen i 
Aktivitetshuset. Kommunedirektøren legger til grunn at dette, i tillegg til at Enhet Helse og 
omsorg allerede hadde en frivilligkoordinator i delt stilling, var bakgrunn for at 
Frivilligsentralen fikk organisasjonsmessig plassering i Enhet Helse og omsorg. 
 
Det lå også en tilråding fra et ad hoc-utvalg som vurderte Frivilligsentralens framtid høsten 
2022, at lederen for Frivilligsentralen blant annet skulle tillegges ansvar for å overse driften 
av Aktivitetshuset, som på det tidspunktet var under planlegging. Dette er siden gjennomført. 
 
Kommunedirektøren innledet i februar-mars en administrativ prosess for å forberede en 
overføring av Frivilligsentralen til Enhet Plan og samfunnsutvikling. Dette prosessen har 
foregått parallelt med et initiativ med å avvikle Tjenesteavdeling Forebygging og utvikling 
som eget tjenesteområde i Helse og omsorg. En overføring av Frivilligsentralen bidrar 
dermed også til å redusere ansvarsspennet i Helse og omsorg når og hvis Forebygging og 
utvikling opphører. D 
 
Vurderinger 
Med vel to års erfaring med drift av Gjerstad Frivilligsentral i kommunal regi, mener 
kommunedirektøren at det nå ligger til rette for å overføre driften til Enhet Plan og 
samfunnsutvikling for å styrke kommunens kontaktflate mot frivilligheten i kommunen. Det 
legges til grunn at dette ikke er til hinder for at det gode samarbeidet med 
frivilligkoordinatoren i Enhet Helse og omsorg videreføres. 
 
Med den pågående avviklingen av Tjenesteavdeling for Forebygging og utvikling i Helse og 
omsorg, gir også overføringen av Frivilligsentralen et lite bidrag til å redusere kontrollspennet 
i Helse og omsorg. Dette har ikke vært styrende for initiativet i denne saken, men 
kommunedirektøren anser det som en hensiktsmessig bi-effekt. 
 
Saken har vært gjennom informasjonsprosess og drøftingsmøte med berørte tillitsvalgte, og 
resultatet fra det siste drøftingsmøtet 9. april var at de tillitsvalgte sluttet seg til forslaget. 
 
Kommunedirektøren har også mottatt en egen oversendelse fra brukerutvalget for 
Frivilligsentralen (vedlagt i saken) og konstaterer at utvalget slutter seg til den foreslåtte 
endringen. Brukerutvalget har samtidig avklart sitt syn på egen rolle overfor driften av 
Frivilligsentralen. Dette er synspunkt kommunedirektøren slutter seg til, og vil legge som 
premiss for videreføring av Frivilligsentralen i regi av Enhet Plan og samfunnsutvikling. 
 
Brukerutvalget har også tilrådd at utvalget utvides til fem medlemmer, og at det siste 
medlemmet velges av og blant frivilligheten. Dette medfører at representanter for 
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frivilligheten har et flertall av medlemmene i brukerutvalget, gitt at to av fem medlemmer 
oppnevnes av kommunestyret. 
 
Kommuneplanens føringer 
Å legge til rette for frivillig innsats og koordinere denne, er en rød tråd i flere målområder i 
kommuneplanen, og kan bidra på en avgjørende måte i å nå mange av målene. 
 
Klima- og miljøhensyn 
Ingen negative effekter som følge av denne saken. 
 
Driftsmessige konsekvenser 
Ingen driftsmessige konsekvenser for kommunen i form av økte eller senkede driftsutgifter. 
 
Alternative løsninger 
Å videreføre dagens organisering. I så fall gjør kommunedirektøren en vurdering av hvilken 
tjenesteavdeling i Helse og omsorg sentralen skal sortere under, eventuelt at den ligger i linje 
under enhetslederen. 
 
Konklusjon 
Det tilrås at kommunestyret slutter seg til at Enhet Plan og Samfunnsutvikling får Gjerstad 
Frivilligsentral i sitt ansvarsområde. Kommunedirektøren vil samtidig anbefale at 
kommunestyret utvider sentralens brukerutvalg fra fire til fem medlemmer, der det siste 
medlemmet velges av og blant frivilligheten selv. 
 
 
  



 

  side 21 av 29 

25/34 Søknad om fritak fra politiske verv på grunn av flytting 
 
 
Arkivsak-dok. 25/253-1 
Saksbehandler Kai Høgbråt 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Valgstyret 06.05.2025 25/9 
2 Kommunestyret 15.05.2025 25/34 
 
 
Valgstyret har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/9 
Valgstyret vedtak/innstilling  

1. Kommunestyret fritar Eva Jane Wilhelmsen fra alle politiske verv på grunn av flytting 
ut av kommunen. 

2. 5. varamedlem for FRP, Leif Olsen, rykker opp som 4. og siste varamedlem til 
kommunestyret. 

3. Som ny personlig vararepresentant til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
velger kommunestyret Halvard Skaaland (FRP).   

 
 
 
 
 
 
 
 
Valgstyret har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/9 
 
Møtebehandling 
Representanten Steinar Pedersen (H) foreslo Halvard Skaaland (FRP). 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt.  
 
Valgstyret vedtak/innstilling  

4. Kommunestyret fritar Eva Jane Wilhelmsen fra alle politiske verv på grunn av flytting 
ut av kommunen. 

5. 5. varamedlem for FRP, Leif Olsen, rykker opp som 4. og siste varamedlem til 
kommunestyret. 

6. Som ny personlig vararepresentant til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
velger kommunestyret Halvard Skaaland (FRP).   
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Søknad om fritak fra politiske verv på grunn av flytting  
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 

1. Kommunestyret fritar Eva Jane Wilhelmsen fra alle politiske verv på grunn av flytting 
ut av kommunen. 

2. 5. varamedlem for FRP, Leif Olsen, rykker opp som 4. og siste varamedlem til 
kommunestyret. 

3. Som ny personlig vararepresentant til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
velger kommunestyret ……………….  

 
 
 
Vedlegg 
 
         
 
 
Sammendrag  
Eva Jane Wilhelmsen opplyser til saksbehandler at hun har flyttet til Drangedal kommune.  
Av den grunn kan hun ikke lenger inneha politiske verv i Gjerstad kommune.  
 
Bakgrunn (Fakta) 
Det følger av valglovens § 3-2 at valgbar til kommunestyret og pliktig til å ta imot valg er alle 
som har stemmerett ved valget og som står innført i folkeregisteret som bosatt i kommunen 
på valgdagen, og som ikke er utelukket eller fritatt. 
Videre følger det av kommuneloven § 7-9, 1. avsnitt at den som taper valgbarheten i 
valgperioden, trer endelig ut av de folkevalgte organ vedkommende er valgt inn i. 
 
Vurderinger: 
Eva Jane Wilhelmsen stilte på Fremskrittspartiets liste ved kommunestyrevalget høsten 
2023. Hun ble valgt inn som 4. varamedlem.  
I tillegg ble hun av kommunestyret i sak 23/85, pkt. 6, valgt inn som personlig varamedlem 
for Tor Arne Støa til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne.  
 
Opprykk av vararepresentant til kommunestyret følger av kommunelovas § 7-10, 2. ledd.   
Når det gjelder vararepresentant til råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne, må 
kommunelovas § 7-10, 3. ledd følges. Det må velges ny vararepresentant.  
 
I rådets reglement heter det i pkt. 4, 2. setning: «Aktuelle organisasjoner blir bedt om å 
foreslå kandidater.» 
Av den grunn har FFO (Funksjonshemmedes Felles Organisasjon) vært kontaktet med 
spørsmål om de har merknader/innspill til saka.  Det er bedt om tilbakemelding innen 
15.4.2025.  
Ingen tilbakemelding er mottatt.  
 
Konklusjon 
Kommunedirektøren mener søknaden er kurant og innstiller på fritak. Valg av ny personlig 
vararepresentant er et politisk valg der kommunedirektøren ikke fremmer forslag på 
kandidat.  
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25/35 Solfrid Wasbråten - søknad om fritak fra politiske verv 
 
 
Arkivsak-dok. 25/266-1 
Saksbehandler Kai Høgbråt 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Valgstyret 06.05.2025 25/10 
2 Kommunestyret 15.05.2025 25/35 
 
 
Valgstyret har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/10 
Valgstyret vedtak/innstilling  
Kommunestyret fritar Solfrid Wasbråten fra vervet som personlig vararepresentant til 
eldrerådet for resten av perioden. 
Som ny personlig vararepresentant for Arnhild Fone velger kommunestyret Wenche Valle. 
 
 
 
 
 
 
 
Valgstyret har behandlet saken i møte 06.05.2025 sak 25/10 
 
Møtebehandling 
 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt.  
 
Valgstyret vedtak/innstilling  
Kommunestyret fritar Solfrid Wasbråten fra vervet som personlig vararepresentant til 
eldrerådet for resten av perioden. 
Som ny personlig vararepresentant for Arnhild Fone velger kommunestyret Wenche Valle. 
 
 
 
 
 
 
 

Solfrid Wasbråten - søknad om fritak fra politiske verv  
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Kommunestyret fritar Solfrid Wasbråten fra vervet som personlig vararepresentant til 
eldrerådet for resten av perioden. 
Som ny personlig vararepresentant for Arnhild Fone velger kommunestyret Wenche Valle. 
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Vedlegg 
 
         
 
 
Sammendrag  
Kommunestyret foretok valg av styrer, råd og utvalg for perioden 2023 -2027 under sitt møte 
23. november 2023, herunder eldrerådet.  
 
Bakgrunn (Fakta) 
Kommunestyret fattet slikt vedtak i sak 23/85, pkt. 7: 
 

 
 
Solfrid Wasbråten har henvendt seg til saksbehandler og informert om at hun må søke om 
fritak fra vervet som vararepresentant til eldrerådet av helsemessige årsaker.  
Fritaket gjelder for resten av perioden.  
Saksbehandler finner det ikke nødvendig å innhente ytterligere dokumentasjon til søknaden.   
 
Vurderinger: 
Søknaden vurderes etter kommunelovas § 7-9, 2. avsnitt: 
 
«Hvis en folkevalgt ikke kan ivareta vervet sitt uten at det fører til vesentlig ulempe for han 
eller henne, kan kommunestyret eller fylkestinget etter søknad frita den folkevalgte for vervet 
midlertidig eller for resten av valgperioden. Når søknaden vurderes, skal det legges vekt på 
om grunnlaget for søknaden var kjent på det tidspunktet da den folkevalgte samtykket i å bli 
valgt.. - - - «.  
 
Situasjonen har oppstått etter at kommunestyret fattet sitt vedtak i møte november 2023.  
 
I eldrerådets vedtekter heter det i pkt 3 om sammensetning:  
 
«Eldrerådet skal ha 5 medlemmer og 5 personlige varamedlemmer:  
 2 representanter valgt av kommunestyret.  
 3 etter forslag fra pensjonistforeningen (medlemmer av Norges Pensjonistforbund) og 
andre lag/foreninger som driver aktiviteter for pensjonister.  
 
Begge kjønn skal være representert og det bør være god geografisk spredning. Flertallet av 
medlemmene skal være fylt 60 år.» 
 
Solfrid Wasbråten ble foreslått som personlig vararepresentant for Arnhild Fone av 
pensjonistforeningen.  
Av den grunn har pensjonistforeningen vært kontaktet, og de foreslår Wenche Valle som ny 
personlig vararepresentant for Arnhild Fone.  
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Alternative løsninger 
Ingen.  
 
Konklusjon 
Søknaden vurderes som kurant, og det innstilles på fritak. Normalt innstilles det ikke på 
personer til valg av styrer, råd og utvalg. I dette tilfellet er det naturlig å imøtekomme 
pensjonistforeningens forslag, jfr. eldrerådets vedtekter pkt. 3, kulepunkt 2, og Wenche Valle 
foreslås som personlig vararepresentant for Arnhild Fone.  
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25/36 Årshjul i økonomiplanleggingen fra 2027 
 
 
Arkivsak-dok. 25/407-1 
Saksbehandler Per Gunnar Johnsen 
 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
1 Kommunestyret 15.05.2025 25/36 
 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak 
Kommunestyret vedtar å ta i bruk et nytt årshjul i økonomiplanleggingen fram mot vedtak av 
årsplan for påkommende år og handlingsprogram for kommende fireårsperiode. Formålet er 
å avklare handlingsrom ut fra foreliggende betingelser på et tidlig tidspunkt og sikre en 
hensiktsmessig involvering av de folkevalgte i samspill med virksomheten. 
 
Kommunestyret ber administrasjonen komme tilbake med et konkret årshjul for Gjerstad 
kommune og en tidsbestemt plan som gjelder fra 2027, i forbindelse med vedtak av 
møteplan for 2027.   
 
 
 
 
 
Vedlegg 
 
         
 
 
Sammendrag  
I denne saken løftes behovet for en mer strukturert tilnærming til økonomiplanleggingen i 
kommunen. Stikkord er tidlig involvering av folkevalgte, samspill mellom administrasjonen og 
folkevalgte, god oversikt over rammebetingelser og kobling mellom kommuneplanen og 
økonomiplanleggingen.  
 
Bakgrunn (Fakta) 
Et nytt årshjul, slik det tas til orde for i denne saken, inneholder mange av de samme 
elementene som er kjent fra økonomiforvaltningen nå: Avlegging av regnskap, utarbeiding av 
årsmelding, tertialmeldinger og sluttproduktet i form av kommunestyrets vedtak av årsplan og 
handlingsprogram. Det nye som bringes inn i denne saken, handler først og fremst om tre 
forhold som skal medvirke til styring og kontroll fra de folkevalgtes side; (1) generelt tidligere 
involvering i prosessen, (2) god oversikt over rammebetingelsene kommunen har og 
forventes å stå ovenfor, og (3) god sammenheng mellom kommuneplanen og 
økonomiplanleggingen. 
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Med en nylig vedtatt kommuneplan, er det 
«tida og veien» for å få satt i gang 
endringene som må til for å nå målsettingene 
i planperioden.  
 
Sammenhengen mellom de sentrale 
styringsdokumentene i form av 
planstrategien, planprogrammet og 
kommuneplanen på den ene siden, og 
handlingsprogram i form av årsplan (budsjett 
for kommende år) kan synliggjøres slik 
figuren til venstre viser.  

 
 
 
Flere kommuner har satt i verk strukturerte prosesser som ivaretar dette. Her er et eksempel 
fra Molde kommune, gjengitt i veileder fra departementet: 
 

 
 
Selv om figuren over er mer enn ti år gammel, er den i overensstemmelse med det som 
anbefales, for eksempel fra Statsforvalteren. 
 
 
Vurderinger 
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Kommunedirektøren ser det som ønskelig og hensiktsmessig, ikke minst sett på bakgrunn av 
den rådende økonomiske situasjonen i kommune-Norge, at økonomiplanleggingen får en 
bedre struktur som er med på å sikre forutsigbarhet og langsiktig og tilfredsstillende balanse i  
 
Det er innlysende at et nytt årshjul må innfases fra starten av året, og det må legges opp til 
en prosess som er kjent for kommunestyret og virksomheten, spesielt ledernivået og 
tillitsvalgte. 
 
Kommunedirektøren legger opp til at et detaljert årshjul for Gjerstad kommune lanseres og 
vedtas i forbindelse med vedtak av møteplan for 2027. 
 
 
Kommuneplanens føringer 
Langsiktig planlegging er kjernen i kommuneplanen. 
 
Klima- og miljøhensyn 
Ingen sørskilte som følge av denne saken. 
 
Driftsmessige konsekvenser 
Positiv effekt i form av gode beslutningsunderlag og forutsigbarhet i politiske prosesser. 
 
Alternative løsninger 
Å fortsette som nå. 
 
Konklusjon 
Det tilrås at kommunestyret gjør et prinsippvedtak nå om å iverksette et nytt årshjul i 
økonomiplanleggingen som (1) sikrer god sammenheng mellom kommuneplanen og 
økonomiplanleggingen, (2) sikrer tidlig involvering av kommunestyret og (3) gir aktørene 
tilstrekkelig innsikt i rammebetingelsene som kommunen står overfor.  
 
Årshjulet bør fases inn fra og med 2027.  
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Interpellasjoner 


